
 PROTOKÓŁ NR XIII/08
z Sesji Rady Gminy Lipka

odbytej dnia 21 lutego 2008 roku
w Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce

Spotkanie odbyło się w godzinach: od 1000 do  1435.
W spotkaniu udział wzięło:
• 14 radnych radny (nieobecna radna Urszula Skrentna),
• 13 sołtysów,
• zaproszeni goście.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1,  Nr 2 oraz do niniejszego protokołu.

Termin, miejsce i porządek obrad podany został do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo 
przyjęty – załącznik Nr 3.

1. Otwarcie Sesji.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył  XIII sesję Rady Gminy dziękując 
radnym oraz zaproszonym gościom za przybycie.
Po  otwarciu  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  wraz  z  Wójtem panem 
Wojciechem Kurdzieko złożyli na ręce pana Janusza Grabowskiego oraz pana Krzysztofa Olczaka 
podziękowania i gratulacje za nominację w „Konkursie o Nagrodę Powiatu za 2007 r.”

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Prowadzący obrady stwierdził,  że na 15 radnych wg listy obecności w posiedzeniu uczestniczy  
14 radnych (bez radnej Urszuli Skrentnej ) wobec tego Rada jest władna podejmować prawomocne 
uchwały. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik przeczytał porządek obrad:
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Wielkopolskiej Izby Rolniczej w 2007 roku.
6. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej w 2007 roku. 
7. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
8. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.
9. Odczytanie  projektu  uchwały  budżetowej  wraz  z  objaśnieniami  oraz  propozycji  zmian  w  projekcie  uchwały 

budżetowej wraz z uzasadnieniem.
10. Odczytanie wniosków nie uwzględnionych w projekcie uchwały budżetowej.
11. Odczytanie opinii komisji Rady Gminy.
12. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.
13. Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i propozycjami zmian do uchwały budżetowej.
14. Głosowanie nad propozycjami zmian do uchwały budżetowej.
15. Głosowanie nad uchwałą budżetową. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie:
a) regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków 

motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia,
b) kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli przedszkoli, szkół podstawowych i gimnazjów, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Lipka,
c) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2008,
d) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  Narkomanii w Gminie Lipka  na rok 2008,
e) wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej mienie gminne,
f) rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Lipka,
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17. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.
18. Zakończenie sesji.

Następnie radny Roman Safader zaproponował usunąć z porządku obrad punkt 6 -Sprawozdanie z 
prac  Komisji  Rewizyjnej  za  2007  rok.  Poinformował,  że  pełne  sprawozdanie  zostanie 
przedstawione na sesji absolutoryjnej. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zaproponował wycofanie z porządku obrad 
punktu 16 e  – podjęcie  uchwały w sprawie wydzierżawienia  nieruchomości  stanowiącej  mienie 
gminne.  Wyjaśnił,  iż  radni na  połączonych  komisjach  zadecydowali,  aby  wstrzymać  się  z 
wykonaniem uchwały  do  czasu  wyjaśnienia  sposobu  realizacji  zadania  –  ul.  Spokojna  etap  II. 
Jednocześnie zaproponował wprowadzenie projektów uchwał w spawie:
• przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy,
• ustalenia diet radnych Gminy Lipka,
• wynagrodzenia Wójta.
Radny Paweł Tuschik zaproponował, aby wnioski sołeckie wprowadzić jako punkt do porządku 
obrad, ponieważ na poprzedniej sesji nie zostały omówione.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zaproponował, aby dyskusję nad wnioskami 
przeprowadzić na komisji wspólnej. Po czym zaproponował głosowanie nad wprowadzeniem zmian 
do porządku obrad:
“za” 14 głosów (nieobecna Urszula Skrentna),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
 Radni jednogłośnie przyjęli zmiany do porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował, że protokół z XII sesji Rady 
Gminy  był  do  wglądu  w  Urzędzie  Gminy,   następnie  zaproponował  głosowanie  nad  jego 
przyjęciem:
“za” 14 głosów (nieobecna Urszula Skrentna),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
 Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji – nr XII/08.

5. Sprawozdanie z działalności Wielkopolskiej Izby Rolniczej w 2007 roku.
Sprawozdanie z działalności Wielkopolskiej Izby Rolniczej w 2007 roku przedstawił pan Stanisław 
Grochowski. Poinformował o ważniejszych działaniach i interwencjach przeprowadzonych w okre-
sie od 1 czerwca do 30 listopada 2007 r. 

6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
• Radna Danuta Polak złożyła wniosek o naprawę drogi w kierunku Lipka -  Osiedle Winiarnia.
• Radna Wanda Marzec poinformowała, że rolnicy skarżą się na dziki, które dewastują ich pola 

i łąki. Poprosiła, aby przeprowadzone zostały rozmowy z Kołem Łowieckim dotyczące odszko-
dowań. Ponadto poinformowała, że należy udrożnić drogę w kierunku Gogolina oraz usunąć ga-
łęzie, które pozostały po ścięciu drzewa koło posesji pana Rosenthala. 

• Radna Łucja Tumasz złożyła wniosek do członka Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Sta-
rostwie Powiatowym w Złotowie w sprawie ścięcia oznaczonych drzew w kierunku Czyżkowa. 
Przypomniała,  że podczas prac Komisji Socjalnej i  Porządku Publicznego zgłaszała problem 
braku oznakowania miejscowości Czyżkowo (Kolonia). Następnie złożyła wniosek do Wicesta-
rosty Złotowskiego w sprawie wyrównania drogi powiatowej w Konradowie. Kolejny wniosek 
skierowany był do Nadleśniczego pana Janusza Grabowskiego w sprawie wycięcia gałęzi drzew 
wystających z lasu na drogę. 
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• Radny Jacek Bieluszko zapytał Wójta o plany realizacji sieci kanalizacyjnej przy ul. Kolejowej 
oraz w miejscowości Bługowo, a także poprosił o informacje na temat planowanego oświetlenia 
w gminie Lipka.  Następnie złożył  wniosek do Wicestarosty o poprawę poboczy w kierunku 
Czyżkowa.

• Radna Leonarda Kachelek skierowała pytanie do Wicestarosty Złotowskiego w sprawie określe-
nia terminu modernizacji drogi powiatowej w kierunku Batorówko – Batorowo.

• Radny Krzysztof  Olczak  z  kolei  zapytał  Wicestarostę  o  modernizację drogi  wojewódzkiej  
nr 188. Poprosił o podanie terminu realizacji tego zadania oraz o  wskazanie, czy odcinek w kie-
runku  OSP  w  Lipce  zostanie  także  ujęty  w  ramach  realizacji  tego  zadania.  
Następnie złożył wniosek do Wójta o dokonanie konsultacji w tej sprawie z przedstawicielami 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg.

Odpowiedzi Wicestarosty na pytania radnych:
Wicestarosta pan Ryszard Goławski podziękował za zaproszenie na sesję. Poinformował, że od  
1 marca b.r. ruszą prace modernizacyjne dróg powiatowych. Nawiązując do wykonania wycinki 
drzew na drodze powiatowej w kierunku Czyżkowa wskazał, że do usunięcia 3 oznaczonych drzew 
niezbędne jest wykorzystanie  wysięgnika, toteż to zadanie zostanie wykonane w przyszłym tygo-
dniu. Powiedział, że planując inwestycję dotyczącą modernizacji nawierzchni pasa drogowego w 
kierunku Czyżkowa nie zaplanowane zostało wykonanie utwardzenia pobocza. Zgodnie z założe-
niem zostało wykonane wyrównanie owego pobocza. Odpowiadając na pytanie radnej Leonardy 
Kachelek wskazał, że istnieje możliwość podrównania drogi. Dodał, że zostanie zakończona inwe-
stycja modernizacji drogi w kierunku zakładu „DREWKOM”. Odnosząc się do pytania radnego 
Krzysztofa Olczaka wskazał, że inwestycja drogowa dotycząca wykonania nawierzchni asfaltowej 
na drodze nr 188 zakłada wykonanie spustów ściekowych oraz chodników. Poinformował, że nie 
posiada informacji dotyczącej wykonania odcinka w kierunku OSP w Lipce. Dodał, że realizacja 
inwestycji odbędzie się dopiero po 2009 roku, gdyż pojawiły się problemy z dokończeniem doku-
mentacji oraz własnością działek. Powiedział, że zaplanowana na 2008 rok została inwestycja dro-
gowa Łąkie –Scholastykowo współfinansowana przez gminę i powiat. Jednakże w tym miejscu za-
znaczył, że powiat nie posiada środków na wykonanie chodników przy tej drodze. Poinformował, 
że zaplanowana została ogromna inwestycja w mieście Złotów, przy dużym wsparciu miasta Zło-
tów, dlatego też nie będą wykonywane chodniki. Powiedział, że istnieje szansa pozyskania środków 
w ramach WRPO na zakup tomografu komputerowego do Szpitala Powiatowego, wówczas środki 
uzyskane od gmin na jego zakup zostaną przeznaczone na drobne inwestycje w tych gminach.
Radny Bogdan Rydzyński zapytał o termin wykonania odcinka drogi w kierunku Lipka – Osiedle 
Winiarnia.
Wicestarosta wyjaśnił, że w 2009 r. zaplanowane zostało poszerzenie tej drogi oraz zalanie jej na-
wierzchnią asfaltową. 
Pan Tadeusz Michta podziękował za zaproszenie.  Następnie poinformował radną Łucję Tumasz,  
że podczas rozmów z dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg panem Arterem zaproponowano, aby 
pod istniejącą nazwą miejscowości umieścić numery posesji. Dodał, że podczas kolejnej sesji złoży 
sprawozdanie z  działalności  Komisji  Bezpieczeństwa i  Porządku przy Starostwie  Powiatowym  
w Złotowie.
Wicestarosta poinformował, że wniosek kierowany do Komisji Ruchu Drogowego (ustawienie zna-
ku STOP na skrzyżowaniu Batorówko – Mały Buczek)  został  rozpatrzony pozytywnie.  Z kolei 
wniosek w sprawie wykonania wysepki na skrzyżowaniu w centrum Lipki (na drodze wojewódz-
kiej) oraz na skrzyżowaniu w kierunku ul. Gajowej został przekazany do właściciela drogi, czyli 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Wniosek w sprawie wykonania ronda przy Banku Spółdzielczym w 
Lipce został przekazany do specjalisty, który ma ocenić możliwość wykonania owego ronda. Komi-
sja Ruchu Drogowego wnioskowała, aby w tym miejscu wymalować znaki poziome. Poinformo-
wał, że we wrześniu ma powstać nowy przejazd kolejowy na ul. Sępoleńskiej. Po rozmowach z 
przedstawicielami  PKP ustalono, że Powiat wspólnie z Gminą pokryje koszty wykonania doku-
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mentacji. Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zapytał o plany zagospodarowania 
terenu po byłym lotnisku.
Wicestarosta pan Ryszard Goławski poinformował, że prowadzone są kroki zmierzające w kierunku 
utworzenia zakładu karnego. Taka propozycja została przedstawiona oraz pozytywnie zaopiniowa-
na przez Centralny Zarząd Służby Więziennej. Jednakże teren ten został przekazany z Agencji Mie-
nia Wojskowego do Ministerstwa Obrony Narodowej do wykorzystania jako punkt montażu ele-
mentów tarczy  antyrakietowej.  Agencja  Mienia  Wojskowego  posiada  informacje,  że  decyzja  o 
przeznaczeniu tego terenu nie została jeszcze zmieniona,  dlatego też nie może zostać dokonane 
przeniesienie własności do Ministerstwa Sprawiedliwości. 
Radny Roman Safader poprosił Wójta o przekazanie informacji na temat przekazania na mienie 
gminne drogi ul. Spokojna. 
Radna  Łucja  Tumasz  zapytała  Wicestarostę  o  termin  wykonania  zaplanowanej  zatoczki  
w Czyżkowie.
Wicestarosta  poinformował,  że  po  uzyskaniu  środków  z  Unii  Europejskiej  wspólnie  
z przedstawicielami gmin będą planowane inwestycje na wsiach. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zapytał Wicestarostę, czy środki przekazane 
przez gminy na zakup tomografu zostaną zwrócone jeżeli Starostwo Powiatowe uzyska środki ze-
wnętrzne. 
Wicestarosta  powiedział,  że  w  przypadku  uzyskania  środków  unijnych  na  zakup  tomografu  
w miejscowościach, które przekazały na ten cel środki finansowe zostaną wykonane drobne inwe-
stycje drogowe. 
Radny powiatowy pan Kazimierz Grochowski zwrócił  się do Wicestarosty,  aby przyczynił  się  
do  wykonana wycinki zakrzaczeń na drodze w kierunku Lipka – Głomsk. 
Wicestarosta poinformował, że zgłosi prośbę radnego do realizacji. Wskazał, że zaplanowane zosta-
ło uruchomienie grupy osób do wycinania krzaków. 

Odpowiedzi Wójta na pytania radnych:
Wójt odnosząc się do wniosku radnej Wandy Marzec poinformował, że rolnicy (właściciele grun-
tów), u których wystąpiła  szkoda powinni zgłosić taką informację na piśmie do odpowiedniego 
Koła Łowieckiego. Koło Łowieckie w odpowiednim terminie winno dokonać szacowania wstępne-
go, później dokładnego. Wskazał, że zdarzają się różnice zdań pomiędzy Kołem Łowieckim a wła-
ścicielem gruntu, wówczas Wójt podejmuje się mediacji. Do tej pory wszystkie mediacje były sku-
teczne i sprawy nie zakończyły się w sądzie. 
Nawiązując do remontu dróg gminnych, Wójt wskazał, że podczas posiedzenia Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Rolnictwa wspólnie przyjęto zadanie wykonania remontu wszystkich dróg gminnych 
kruszywem znajdującym się na byłym skupie. W tym miejscu zwrócił się z prośbą do sołtysów i 
mieszkańców o pomoc w rozsypaniu i ułożeniu kruszywa. 
Na pytania radnego Jacka Bieluszko Wójt wyjaśnił, że zlecone zostało wykonanie koncepcji kanali-
zacji Bługowa, następnie wykonane zostaną podkłady geodezyjne i dokumentacja budowlana. Gdy 
zostanie wykonany projekt oraz kosztorys skanalizowania terenu ul. Rudziskiej i Kolejowej prowa-
dzone będą rozmowy w jakim sposób zostanie ta inwestycja sfinansowania. 
Nawiązując do pytania radnego Romana Safadera, Wójt poinformował, że pojawiły się pewne pro-
blemy w Wydziale Geodezji i Kartografii w Starostwie Powiatowym. Nie zostało do tej pory wyda-
ne zaświadczenie do Urzędu Marszałkowskiego, które wstrzymało cały proces przekazania drogi 
przez las na mienie gminne. 
Na pytanie dotyczące oświetlenia odpowiedział Kierownik Referatu Komunalnego pan Grzegorz 
Józefko wyjaśniając, że w lutym zostanie sfinalizowana dokumentacja budowlana. 
Sołtys wsi Łąkie pani Bernadeta Lach poinformowała, że skierowała pismo do Agencji Nierucho-
mości Rolnych w Pile w sprawie przekazania jeziora mieszkańcom Łąkie. W odpowiedzi na pismo 
uzyskała informację, że w 2006 roku jezioro łąkowskie zostało przekazane przez Agencję do Regio-
nalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu. W związku z powyższym zapytała Wójta, do 
kogo ma zwrócić się o pomoc w sprawie przeniesienia własności. 
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Wójt wyjaśnił, że właściciel jeziora nie zmienił się od lat – należy ono do Skarbu Państwa. Wyro-
kiem Sądu Najwyższego została uchylona decyzja, z której wynikało, że właścicielem jeziora jest 
Gmina. Jednakże grunty leżące przy jeziorze należą do gminy i nie będzie żadnych przeszkód, aby 
skorzystać ze środków unijnych na zagospodarowanie owego terenu. Zwrócił się z prośbą, aby ko-
lejne kroki były konsultowane z Wójtem, aby wspólnie zająć stanowisko.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik dodał, że sprawą własności jeziora znajdujące-
go się w Łąkiem należy zająć się podczas spotkania radnych na komisji wspólnej.
Kolejno głos zabrał mieszkaniec ulicy Ogrodowej – pan Zbigniew Bukowski. Podziękował radnym 
za ujęcie w budżecie gminy na 2008 r. wykonania dokumentacji budowlanej na wykonanie pieszo-
jezdni przy ul. Ogrodowej. Wskazał, że wykonanie tej inwestycji jest ważne nie tylko dla mieszkań-
ców tej ulicy, ale także dla osób uczęszczających do szkoły, banku, czy na stację PKP. Następnie 
zapytał, o termin wykonania zadania, jeżeli Gmina nie otrzyma środków zewnętrznych.
Przewodniczący  Rady Gminy pan  Ryszard  Pacholik  poinformował,  że  przeprowadzone  zostały 
konsultacje z mieszkańcami ul. Ogrodowej. 
Wójt odpowiadając na pytanie pana Bukowskiego wyjaśnił, że obecnie nie może podać terminu wy-
konania inwestycji, które będą finansowane ze środków Unii Europejskiej. 
Głos zabrał mieszkaniec Czyżkowa, pan Andrzej Kucharski. Zapytał, czy sprawa remontu drogi w 
Konradowie została poruszona podczas posiedzeń Rady Gminy. 
Wójt poinformował o kolejności planowanych remontów dróg gminnych. Wskazał, że droga o któ-
rej mowa będzie zmodernizowana jako pierwsza z planowanych. Remont tej drogi będzie wykona-
ny z wykorzystaniem kruszywa znajdującego się na bazie byłego spędu.
Mieszkaniec Czyżkowa, pan Andrzej Kucharski podkreślił, że taki system remontu dróg jest wy-
starczający do pierwszych opadów. 
Radny powiatowy pan Kazimierz Bieluszko poprosił Radę Gminy, aby zwiększyć wydatki na re-
mont dróg ze względu na to, że podatek rolny w Gminie Lipka jest jednym z najwyższych w powie-
cie.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik wskazał, że radni widzą problem złego stanu 
dróg i będą dążyć do zmiany tego stanu.
Radny powiatowy pan Kazimierz Grochowski zapytał,  czy Gmina wystąpiła do Agencji Mienia 
Wojskowego z wnioskiem, propozycją o zagospodarowanie terenu po byłym lotnisku. Następnie 
wskazał, że nie otrzymał informacji na temat pomnika znajdującego się przy budynku Gminnego 
Ośrodka Kultury. 
Radna Jolanta  Supernat  poinformowała,  że  zgodnie z planem pracy Komisji  Oświaty,  Kultury  
i  Sportu  w  marcu  będzie  ten  temat  poruszony  podczas  prac  komisji  i  radny  powiatowy  pan  
K. Grochowski zostanie na to spotkanie zaproszony. 
Wójt odpowiedział na pierwsze pytanie radnego powiatowego pana K. Grochowskiego wyjaśniając, 
że po przejęciu terenu przez Agencję Mienia Wojskowego został opracowany projekt decyzji admi-
nistracyjnej, który zawierał podział terenu byłego lotniska. Od tego czasu decyzja ta, która była w 
projekcie nie została przyjęta.  Najprawdopodobniej w Ministerstwie Obrony Narodowej zapadły 
decyzje dotyczące przeznaczenia całego terenu pod bazę rakietową. 
Radna Łucja Tumasz nawiązała do wypowiedzi mieszkańca Czyżkowa pana Andrzeja Kucharskie-
go  w  sprawie  remontu drogi  w  Konradowie.  Poinformowała,  że  osobiście  składała  
2 podania do Urzędu Gminy w sprawie remontu drogi. Podkreśliła, że remontowanie dróg żużlem 
jest nieskuteczne. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik dodał, że zwiększone dochody z tytułu podatku 
rolnego zostaną przeznaczone na modernizację dróg gminnych.
Mieszkaniec wsi Czyżkowo pan Marek Urban nawiązał do wykonania przepustu we wsi Czyżko-
wo.
Pan Mirosław Pachuc poinformował, że warunki atmosferyczne uniemożliwiły wykonanie przepu-
stu, ale niebawem zostanie wykonany.

Przerwa od 1154  do 1215

5



9. Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami oraz propozycji zmian w 
projekcie uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem.
Skarbnik Barbara Józefko odczytała projekt uchwały budżetowej wraz z proponowanymi zmiana-
mi.
Radny Paweł Tuschik zaproponował, aby usunąć z projektu budżetu gminy na 2008 r. wykonanie 
dokumentacji budowlanej na ul. Spokojnej, w związku z tym, że nie została podjęta ostateczna de-
cyzja wykonania drogi (przez las, czy nad lasem).
Wójt zaproponował, aby te środki umieścić w rezerwie. 
Radny Roman Safader  zapytał,  czy w budżecie  gminy został  ujęty zwrot  z Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych – ul. Spokojna. Kolejne pytanie dotyczyło środków ze sprzedaży budynku po by-
łej szkole w Batorowie – czy zostały ujęte w budżecie. Ostatnie pytanie dotyczyło środków prze-
znaczonych na rozbudowę oraz przebudowę Zespołu Szkół w Lipce – jakie jest ich przeznaczenie.
Skarbnik Barbara Józefko wyjaśniła, że środki na rozbudowę i przebudowę Zespołu Szkół w Lipce 
dotyczą wkładu własnego na realizację zadania w ramach środków unijnych. Środki z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych nie zostały jeszcze ujęte w budżecie. Środki ze sprzedaży budynku po 
byłej szkole w Batorowie także nie zostały jeszcze ujęte w dochodach budżetu gminy.
Radny Józef Domek zapytał, czy środki zaplanowane w 2007 r. na wykonanie chodnika w Wielkim 
Buczku można przeznaczyć na to zadanie w r.b. 
Wójt wyjaśnił, że w 2007 roku zaplanowane zostały środki nie na wykonanie chodnika w Wielkim 
Buczku, a na inwestycje wspólne z powiatem. W tym roku budżetowym na wspólne inwestycje za-
planowane zostało 100 tys. zł.
Radny Jacek Bieluszko zapytał, czy nie należałoby wykonać izolacji dachu w Zespole Szkół w Lip-
ce przy ul. Gajowej. 
Kierownik Referatu Komunalnego pan Grzegorz Józefko poinformował, że przed przystąpieniem 
do prac remontowych będzie istniała możliwość stwierdzenia, czy jest potrzeba wykonania pokry-
cia dachu papą termozgrzewalną. 
Radny Krzysztof Olczak zapytał, czy realizacja inwestycji przy ul. Spokojnej została prawidłowo 
rozliczona. 
Wójt poinformował,  że kontrola przeprowadzona przez Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych nie 
wykazała żadnych nieprawidłowości. Środki z Funduszu znajdują się już na koncie. Wskazał, że 
będą do dyspozycji Rady Gminy.
Radny Roman Safader zapytał, czy zwiększenie wydatków w budżecie o 400 tys. zł nie będzie nio-
sło za sobą zastrzeżeń ze strony Regionalnej Izby Obrachunkowej.
Skarbnik Barbara Józefko wskazała, że wszystkie wprowadzone zmiany są zgodne z prawem. 

10. Odczytanie wniosków nie uwzględnionych w projekcie uchwały budżetowej. Odczytanie 
opinii komisji Rady Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował, że podczas prac połączonych 
komisji wszystkie wnioski zostały przedstawione, dlatego też nie ma potrzeby odczytania ich po-
nownie. 

12. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej
Skarbnik Barbara Józefko odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej.

13. Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i propozycjami zmian do uchwały budżeto-
wej.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały w 
sprawie budżetu gminy na 2008 rok. 
Radny Roman Safader zaproponował, aby podczas prac Komisji Gospodarki Komunalnej i Rolnic-
twa podjąć dyskusję w sprawie przeznaczenia środków na zadania sołeckie.
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Radny Krzysztof Olczak złożył wniosek, aby Wójt przedstawił Radzie Gminy sposób funkcjonowa-
nia referatu gospodarki komunalnej, który pracownikom Urzędu Gminy stworzy godziwe warun-
ki bezpieczeństwa i higieny pracy oraz prawidłowo zabezpieczy sprzęt gminny. 

14. Głosowanie nad propozycjami zmian do uchwały budżetowej.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował, że nie zostały wprowadzone 
poprawki do budżetu podczas sesji toteż nie ma potrzeby przeprowadzać głosowania za proponowa-
nymi poprawkami do budżetu gminy. 

15. Głosowanie nad uchwałą budżetową.
„za” 13 głosów,
„przeciw”   0 głosów,
„wstrzymało się”   1 głos (radny Paweł Tuschik).
Uchwała nr XIII/100/08 w sprawie budżetu gminy na 2008 rok została przyjęta większością gło-
sów i stanowi załącznik nr 4 niniejszego protokołu. 

Radny Józef Domek wskazał, że nie przeprowadzone zostało głosowanie w sprawie przyjęcia po-
prawek do budżetu gminy na 2008 r. Zapytał, czy nie został popełniony błąd. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował, że wszystkie zmiany wprowa-
dzone zostały w uchwale budżetowej, a podczas sesji nie wprowadzono żadnych nowych zadań to-
też nie zostało przeprowadzone głosowanie nad poprawkami.

16. Podjęcie uchwały w sprawie:
a) regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania 

nauczycielom  dodatków  motywacyjnego,  funkcyjnego  oraz  za  warunki  pracy  oraz 
niektóre inne składniki wynagrodzenia

Projekt  uchwały  omówił  Wójt.  Powiedział,  że  przeprowadzone  zostały  negocjacje  z 
przedstawicielami Związku Nauczycielsktwa Polskiego Oddział w Lipce. Zaproponowane zostały 
zmiany w § 4 ust. 3 uchwały dotyczące dodatków funkcyjnych oraz w w § 5 ust. 3 uchwały. Dodał, 
propozycje zmian w regulaminie przedstawione przez ZNP zostały pozytywnie przyjęte zarówno 
przez Wójta jak i przez Radę Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały. W 
związku  z  brakiem  pytań  zaproponował  głosowanie  dotyczące  przyjęcia  projektu  uchwały  w 
sprawie regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania 
nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy oraz niektóre inne 
składniki wynagrodzenia:
„za” 14 głosów (nieobecna Urszula Skrentna),
„przeciw”   0 głosów, 
„wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała nr XIII/101/08 w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warun-
ki  przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego,  funkcyjnego oraz za warunki pracy 
oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5  
niniejszego protokołu. 

b) kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli przedszkoli, szkół podstawowych i 
gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Lipka

Projekt uchwały omówił  Wójt.  Poinformował,  że  została  zwiększona pula  środków na nagrody 
zarówno dla nauczycieli jak i dyrektorów. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały, w 
związku z brakiem pytań  zaproponował  głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie 
kryteriów  i  trybu  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  przedszkoli,  szkół  podstawowych  i 
gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Lipka:
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„za” 14 głosów (nieobecna Urszula Skrentna),
„przeciw”   0 głosów, 
„wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała  nr  XIII/102/08  w  sprawie  kryteriów  i  trybu  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  
przedszkoli,  szkół podstawowych i  gimnazjów,  dla których organem prowadzącym jest  Gmina 
Lipka została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 niniejszego protokołu. 

c) Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  rok 
2008

Projekt uchwały omówił Wójt. Zastępca Wójta pani Anna Orzechowska poinformowała, że zgodnie 
z ustawą zarówno Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych jak i 
Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  Narkomanii w Gminie muszą zostać 
zatwierdzone na każdy rok. Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję 
nad projektem uchwały. 
Radny Roman Safader zaproponował, aby ze środków GKRPA dofinansować zakup namiotów dla 
Hufca w Złotowie, o które instytucja ta wnioskowała w piśmie kierowanym do Rady Gminy.
Przewodniczący GKRPA pan Zbigniew Tumalewicz poinformował, że należy złożyć wniosek do 
GKRPA w sprawie  dofinansowania  i  wówczas  środki  zostaną  przekazane  na  realizację  danego 
zadania.  Następnie  zaapelował  do  sołtysów,  aby zgłaszali  problemy  nadużywania  alkoholu  lub 
narkomanii występujące u mieszkańców poszczególnych wsi. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zaproponował głosowanie dotyczące przyjęcia 
projektu  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na rok 2008:
„za” 14 głosów (nieobecna Urszula Skrentna),
„przeciw”   0 głosów, 
„wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała  nr  XIII/103/08  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  
Problemów Alkoholowych na rok 2008 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 
niniejszego protokołu. 

d) Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów  Narkomanii w Gminie 
Lipka  na rok 2008

Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały. W 
związku  z  brakiem  pytań  zaproponował  przeprowadzenie  głosowania  dotyczącego  przyjęcia 
projektu  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Narkomanii w Gminie Lipka  na rok 2008:
„za” 14 głosów (nieobecna Urszula Skrentna),
„przeciw”   0 głosów, 
„wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała  nr  XIII/104/08  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  
Problemów Narkomanii  w Gminie Lipka na rok 2008 została przyjęta jednogłośnie i  stanowi 
załącznik nr 8 niniejszego protokołu. 

e) rozpatrzenia  skargi  na  bezczynność  Wójta  Gminy  Lipka  rozpatrzenia  skargi  na 
bezczynność Wójta Gminy Lipka

Wójt poinformował, że od 2 lat toczy się postepowanie w sprawie rozgraniczenia nieruchomości na 
wniosek  pana  T.  Byzdra.  Geodeta  dokonał  rozgraniczenia,  z  którym  nie  zgodził  się  skarżący. 
Wówczas Urząd Gminy wystąpił do Sądu, który wyrokiem nakazał ponowne wyznaczenie geodety. 
Do dnia dzisiejszego pan Byzdra tej czynności nie dokonał. Dlatego też skarga na bezczynność 
Wójta nie jest zasadna. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik odczytał projekt uchwały z uzasadnieniem, po 
czym otworzył dyskusję na projektem. W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za 

8



przyjęciem projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Lipka:
„za” 14 głosów (nieobecna Urszula Skrentna),
„przeciw”   0 głosów, 
„wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała  nr  XIII/105/08  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  bezczynność  Wójta  Gminy  Lipka  
została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 niniejszego protokołu.

f) przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy
Plany pracy Komisji Rewizyjnej odczytał radny Roman Safader, Komisji Gospodarki Komunalnej 
i  Rolnictwa  radny  Paweł  Tuschik,  Komisji  Socjalnej  i  Porządku  Publicznego  radny  Krzysztof 
Olczak, Komisji Oświaty, Kultury i Sportu radna Jolanta Supernat. 
Radny  Krzysztof  Olczak  zaproponował  wprowadzenie  zmian  w  planie  pracy  w  punkcie  
8. Wskazał, że punkt 8 powienien mieć brzmienie: “ Spotkanie z przedstawicielem UP”. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  zaproponował  głosowanie  komisji  nad 
propozycją radnego Krzysztofa Olczaka. Komisja Socjalna i Porządku Publicznego jednogłośnie 
przyjęła proponowane zmiany (nieobecna radna Urszula Skrentna).
Następnie Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik  otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały, w związku z brakiem zgłaszanych pytań zaproponował głosowanie dotyczące przyjęcia 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy:
„za” 14 głosów (nieobecna Urszula Skrentna),
„przeciw”   0 głosów, 
„wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała nr XIII/106/08 w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy została przyjęta  
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 niniejszego protokołu.

g) ustalenia diet radnych Gminy Lipka
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otowrzył dyskusję nad projektem uchwały.
Radny Józef Domek poifnormował, że praca Przewodniczącego Rady Gminy jest znacznie większa 
niż pozostałych radnych, w związku z tym zasadne będzie, aby otrzymywał oprócz miesięcznego 
ryczałtu, dietę za uczestnictwo w posiedzeniach Rady Gminy.
Zastępca  Wójta  pani  Anna  Orzechowska  złożyła  wniosek  o zmianę   w  §  2  punkt  2  projektu 
uchwały,  dotyczącą  upoważnienia  podpisywania  delegacji  dla  Przewodniczącego  Rady  Gminy 
przez Wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zaproponował głosowanie dotyczące przyjęcia 
projektu uchwały w sprawie ustalenia diet radnych Gminy Lipka:
„za” 13 głosów (nieobecna Urszula Skrentna),
„przeciw”   0 głosów, 
„wstrzymało się”   1 głos (Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik).
Uchwała  nr  XIII/107/08  w  sprawie  ustalenia  diet  radnych  Gminy  Lipka  została  przyjęta  
większością głosów i stanowi załącznik nr 11 niniejszego protokołu.

h) wynagrodzenia Wójta
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik  otworzył  dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny  Józef  Domek  poinformował,  że  Rada  Gminy  przyznała  środki  na  podwyżki dla 
pracowników  Urzędu  Gminy,  w  związku  z  tym  zasadne  jest,  aby  Wójtowi  także zwiększyć 
wynagrodzenie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  poparł  wniosek  radnego  Józefa Domka, 
uzasadniając, że należy podwyżek dokonywać regularnie, by płace pracowników naszej gminy nie 
odbiegały od płac pracowników w sąsiednich gminach. 
Radny Paweł Tuschik poprosił,  aby kopię uchwały  w sprawie wynagrodzenia Wójta  dostarczyć 
radnym.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zaproponował głosowanie dotyczące przyjęcia 
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projektu uchwały w sprawie wyngrodzenia Wójta:
„za” 14 głosów (nieobecna Urszula Skrentna),
„przeciw”   0 głosów, 
„wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała nr XIII/108/08 w sprawie wynagrodzenia Wójta została przyjęta jednogłośnie i stanowi  
załącznik nr 12 niniejszego protokołu.

17. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.
Informację z działalności w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt. Poinformował o:
• przeprowadzonych  zebraniach  wiejskich  we  wsiach:  Wielki  i  Nowy  Buczek,  Lipka, 

Scholastykowo  i  Łąkie.  Podczas  spotkań  mieszkańcy  poprzez  głosowanie wstępnie wybrali 
zadanie, które zostanie zrealizowane w ramach programu unijnego PROW. 

• przeprowadzonych rozmowach z przedstawiecielami Urzędu Miasta Debrzno, podczas których 
ustalono wspólne spotkanie w maju na terenie Gminy Lipka. 

• planowanym wykonaniu modernizacji przejazdu kolejowego na ul. Sępoleńskiej.  Wskazał, że 
udział  w tej  inwestycji  ma  zarówno PKP, Powiat Złotowski jak i  Gmina Lipka.  Powiatowy 
Zarząd Dróg wykona pas o nawierzchni asfaltowej między płytami betonowymi, PKP zakupi 
materiały niezbędne do wykonania inwestycji. Gmina Lipka wykona chodnik prowadzący przez 
tory oraz doprowadzenie zasilania w energię elektryczną. 

• posiedzeniu Związku Gmin Krajny, podczas którego wszystkie gminy zadeklarowały realizację 
zadania w ramach WRPO dotyczącego gospodarki odpadami w powiecie.

• posiedzeniu  Walnego  Zgromadzenia  ZUW  “Krajna”, poczas  którego  podwyższona  została 
stawka za zużycie wody do kwoty 1,97 + VAT.

• wprowadzonych na wniosek Wójta zmianach w statucie ZUW “Kajna”, dzięki czemu będzie 
możliwe prowadzenie działalności związanej z wydobyciem żwiru ze żwirowiska w Kiełpinie.

• uzyskaniu wysokiej oceny przez jednostki OSP. W tym miejscu pogratulował wyników owym 
jednostkom. 

18. Zakończenie sesji.
Radny Krzysztof Olczak podziękował za umożliwienie utworzenia Gminnego Centrum Informacji 
w budynku OSP w Lipce. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik pogratulował i podziękował przedstawicielom 
instytucji  zapewniających  bezpieczeństwo  i  porządek  publiczny  na  terenie  Gminy  Lipka  
za  uzyskanie  wysokich  wyników  w  powiecie.  Następnie  podziękował  wszystkich  osobm  
za uczestnictwo w XIII Sesji Rady Gminy po czym zamknął posiedzenie.

Protokołowała:
Anna Wrzeszcz 
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